
Dato 8. marts 2010

Folketingets Lovsekretariat
Christiansborg 
1240 København K

Folketingsmedlem Margrethe Vestager (RV) har den 24. februar stillet mig følgende 
spørgsmål nr. S 1336, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 1336:

"Hvad er regeringens holdning til varmepumper, og finder ministeren, at overgang til 
varmepumper bør fremmes og vil ministeren i bekræftende fald fortælle om sine pla-
ner for at fremme varmepumper"

Svar:

Det er regeringens opfattelse, at varmepumper kan få en væsentlig rolle i et fremti-
digt energisystem med en stadigt stigende andel af vedvarende energi. Varmepum-
per kan levere energieffektiv og miljøvenlig opvarmning i de områder, hvor fjernvar-
men ikke når ud. Varmepumper har ydermere et stort potentiale i forhold til fleksibelt 
elforbrug til indregulering af vindkraft. 

Regeringen arbejder med afsæt i den brede energipolitiske aftale fra 2008 for udbre-
delse af varmepumper, fx gennem information og demonstrationsprojekter. Informati-
onsindsatsen har ført til, at forbrugerne nu kan sammenligne varmepumpers effektivi-
tet på en liste hos Energistyrelsen og finde information om, hvad man som boligejer 
bør overveje inden anskaffelse af en varmepumpe. Der er ligeledes iværksat demon-
strationsprojekter med henblik på at kortlægge varmepumpers langsigtede potentiale. 

Tilskudsordning for skrotning af oliefyr gav fra 1. marts i år ejere af helårsboliger mu-

lighed for at søge tilskud til to typer af effektive varmepumper; luft til vand-

varmepumper og væske til vand-varmepumper (jordvarme). Ordningen giver dermed 

et skub i retning af flere varmepumper i danske boliger til erstatning for oliefyr.  

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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